



RIB-ROOF Metaldachsystem  
RIB-ROOF Metal Roofing System

Material  
Material

Fläche  
Area

RIB-ROOF Speed 500  
RIB-ROOF Speed 500

Aluminium stucco-blank 1,0 mm  
aluminium stucco-embossed 1.00 mm

590 m<sup>2</sup> Dach  
590 sqm roof

## 2014 FABRIK in Freiburg

Deutschland  
Germany

Das heutige soziokulturelle Zentrum FABRIK in Freiburg hat viele Gesichter. Ehemals als Möbel- und Garnfabrik genutzt, wurde daraus im Jahre 1978 ein Zentrum der Begegnung und Bewegung unter der Trägerschaft des Vereins FABRIK für Handwerk, Kultur & Ökologie e.V. Insgesamt 25 Betriebe und Einrichtungen sind hier unter einem gemeinsamen Dach zu Hause.

Im Rahmen der Modernisierung des Gebäudes und der Sanierung des Daches wurden Aluminiumprofile mit einer Baubreite von 0,50 m und Längen von 6,80 bis 7,85 m auf dem vorhandenen Holzdachstuhl aufgelagert, befestigt mit zum System gehörenden Halteclips. Die durchdringungsfreie Befestigung der PV-Module wird durch entsprechende Aluminiumschienen auf RIB-ROOF-Solarhaltern gewährleistet. Ein über das komplette Dach gespanntes Seilsicherungssystem bietet den erforderlichen Rückhalt gegen Absturz bei späteren Instandhaltungsarbeiten.

## FABRIK in Freiburg

Today's socio-cultural center FABRIK (engl. factory) in Freiburg has many faces. Formerly used as a furniture and yarn factory, it became in 1978 a center of encounter and movement under the sponsorship of the association FABRIK for Crafts, Culture & Ecology e.V. There, a total of 25 companies and facilities are at home under one roof.

As part of the modernization of the building and the renovation of the roof, aluminium profiles with a width of 0.50 m and lengths of 6.80 to 7.85 m were supported on the existing wooden roof truss, fastened with retaining clips belonging to the system.

Penetration-free fastening of the PV modules is ensured by appropriate aluminium rails on RIB-ROOF solar brackets.

A rope securing system stretched over the entire roof provides the necessary support against falling during later maintenance work.

Architekt  
Architect

Dipl.-Ing., Architekt und  
Energieberater Swen Oster-  
loh, Freiburg

Fachhandel  
Specialist retailer

Stegmaier Spezialbaustoffe  
GmbH, Villingen-  
Schwenningen

RIB-ROOF Fachverleger  
RIB-ROOF specialized contractors

Kempf GmbH & Co. KG,  
Hornberg

Bauherr  
Building owner

FABRIK für Handwerk, Kultur &  
Ökologie e.V., Freiburg



Zambelli RIB-ROOF GmbH & Co. KG phone +49 99 31 8 95 90 - 0  
Hans-Sachs-Straße 3 + 5 fax +49 99 31 8 95 90 - 49  
94569 Stephansposching e-mail rib-roof@zambelli.de  
GERMANY www zambelli.com

**zambelli**

EINFACH FUNKTIONELL BEDACHT